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Spotkanie odbyło się w dniu 26 marca 2019r. w sali narad 101 Urzędu Miasta.   

Spotkanie z mieszkańcami otworzyła i prowadziła Pani Paulina Kamińska – Sekretarz 

Miasta, Przewodnicząca Zespołu ds. Budżetu Obywatelskiego.  

Przewodnicząca przywitała przybyłych mieszkańców (lista obecności stanowi załącznik                 

do niniejszej notatki) oraz przedstawiła temat dzisiejszego spotkania.  

Na wstępie  przedstawiono zebranym mieszkańcom ogólny zarys proponowanego 

Regulaminu z wyszczególnieniem zmian wprowadzonych do dokumentu.  

Powołany Zespół ds. Budżetu Obywatelskiego na etapie oceny formalnej, będzie 

decydował do jakiej grupy zaliczyć projekt oraz zdecyduje, które projekty  zostaną poddane 

głosowaniu, wnioski dodatkowo będą kierowane do oceny prawnej. 

Ponadto prawo zgłoszenia projektu oraz głosowania posiadać będzie każdy mieszkaniec 

miasta, niezależnie od wieku. 

Pani Paulina Kamińska poprosiła mieszkańców o zgłaszanie  ewentualnych uwag oraz 

sugestii do proponowanego projektu Regulaminu jak i załączników. Zaznaczyła,                

że zgłoszone w dniu dzisiejszym uwagi oraz sugestie  zostaną przeanalizowane                                

na najbliższym spotkaniu Zespołu.  

Uwag do projektu nie zgłoszono. 

Mieszkańcy w trakcie dyskusji pytali głównie o sposób weryfikowania oddanych głosów: 

czy głos został oddany przez mieszkańca Ustki, skoro nie będzie brane pod uwagę miejsce 

zameldowania. Pani Sekretarz wyjaśniła, że głosy będą w pierwszej kolejności 

weryfikowane pod względem powtarzalności  i poprawności adresów zamieszkania. 

Obecnie nie ma możliwości sprawdzenia oddanych głosów np. po numerze PESEL. Urząd 

miasta będzie bazował na oświadczeniach, które musi podpisać każdy oddający głos.  

Mieszkańcy zaproponowali, że w przypadku oddania dużej liczby głosów w formie 

elektronicznej na jedno zadanie,  można zweryfikować adres IP. 

Padło pytanie o realizację tylko zadań własnych Miasta, czy wynika to z ustawy?  

Przewodnicząca potwierdziła, że jest to regulowane przepisami prawa. 



Mieszkańcy zasugerowali, odnośnie realizacji zadań inwestycyjnych, w przypadku 

uzyskania przez projekt opinii pozytywnej, wydział opiniujący powinien mieć na uwadze 

ewentualną realizację tego zadania. 

Wątpliwości wśród zebranych mieszkańców budził czas realizacji zadań inwestycyjnych, 

np. gdy projekt nie zostanie zrealizowany w ciągu  jednego roku  budżetowego. 

Pani Przewodnicząca wyjaśniła, że w szczególnych przypadkach, niezależnych od Miasta 

np. brak ofert w przetargu,  realizacja  zadania  zostanie  przeniesiona na rok  następny. 

Pani Paulina Kamińska zaznaczyła, że w tym roku wydziały opiniujące zadania będą 

musiały dokładniej przyjrzeć się budżetom we wnioskach. Chodzi o uniknięcie sytuacji,     

w której budżet projektu był niedoszacowany. Zalecane jest, aby na etapie pisania  wniosku 

korzystać  z pomocy wydziałów, które pomogą prawidłowo oszacować projekt. 

Zapytano również, co w sytuacji kiedy budżet okaże się niewystarczający. 

Pani Przewodnicząca wyjaśniła, że sprawa zostanie skierowana do Burmistrza, który 

zdecyduje o realizacji zadania. 

Pani Eliza Mordal wspomniała o pomyśle  organizacji warsztatów  dla młodzieży                          

i  dorosłych   z  pisania  projektów.  Efektem   tych  warsztatów   ma  być  gotowy   projekt. 

Pani   Przewodnicząca   zachęciła   przybyłych    mieszkańców   do    wypełnienie   ankiety 

konsultacyjnej, gdzie można przedstawić swoje uwagi, które zostaną przekazane Zespołowi 

ds. Budżetu Obywatelskiego.  

Zespół zarekomenduje  Burmistrzowi, które   spostrzeżenia  uwzględnić,  a które odrzucić.  

Wobec braków innych głosów pani Paulina Kamińska  podziękowała przybyłym za udział       

w spotkaniu. 
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